



URSY LEDRICH

CO-FOUNDER & PEER SUPPORT WORKER,
COLLECTIF EX-PLACÉ DPJ

Ursy Ledrich holds a Certificate in Social Sciences and a bachelor's degree in Political Science, and his work is driven by issues affecting marginalized youth. He arrived in Canada at the age of 9, and was placed in the child protection system at 10 years old until he reached the age of majority. Ursy is a co-founder and Peer Support Worker at the Collectif Ex-Placé DPJ, a Francophone youth in care network in Quebec, where he provides a political, cultural and rights-based lens to the organization's projects. He is also a member of the Canadian Consortium on Child & Youth Trauma and a co-researcher with several university-based projects on issues affecting young people in care. In his role on the National Council of Youth in Care Advocates, Ursy aims to contribute to the national movement advocating for the implementation Equitable Standards for Transitions to Adulthood for Youth in Care and creating synergy for lived experience-led solutions across the country.



“The holistic nature of the Equitable Standards appeals to me a lot, especially the Culture & Spirituality Pillar.”

Ursy Ledrich est titulaire d'un Certificat en Sciences Sociales et d'un Baccalauréat en Sciences Politiques, et son travail est axé sur les enjeux touchant les jeunes marginalisés. Il est arrivé au Canada à l'âge de 9 ans et a été placé dans le système de protection de l'enfance à 10 ans jusqu'à ce qu'il atteigne l'âge de la majorité. Ursy est co-fondateur et pair aidant du Collectif Ex-Placé DPJ, un réseau de jeunes francophones pris en charge au Québec, où il apporte une perspective politique, culturelle et fondée sur les droits aux projets de l'organisation. Il est également membre du Consortium canadien sur le trauma chez les enfants et adolescents et co-chercheur dans plusieurs projets universitaires sur les questions touchant les jeunes pris en charge. Dans son rôle au sein du Conseil national des défenseurs des jeunes pris en charge, Ursy vise à contribuer au mouvement national plaidant pour la mise en œuvre de Normes équitables de transition vers l'âge adulte pour les jeunes pris en charge et créant une synergie pour des solutions basées sur l'expérience vécue à travers le pays.



« La nature holistique des normes équitables m'attire beaucoup, en particulier le pilier Culture et spiritualité. »